
Protokoll nr 8 2020 
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Tid 7 oktober 2020 kl. 19.45-20.45  
Plats: Demokratin i Södertälje stadshus 
 
Mötet föregicks av ett föredrag av meteorologen och författaren Martin Hedberg, som talade över 
ämnet ”Klimatet – vart är vi på väg?”. Det åhördes av ca 30 personer. 

 
Närvarande: Pehr Lind, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Anne Kawecki och Mats Johansson 

från styrelsen. Därtill några medlemmar. 

1. Mötets öppnande 
Pehr öppnade mötet.  

2. Godkännade av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  

3. Val av ordförande och sekreterare för mötet 
Pehr utsågs till ordförande och Lars till sekreterare. Som justerare utsågs Lars L och Anne. 

4. Formalia 
Föregående protokoll (nr 7, 2 september 2020) godkändes. 

5. Inkommet 
Fysisk post:  

- Ett brev från en medlem med ett antal synpunkter. Alenka tar hand om det. 

Mail:  

- Mail från den nye verksamhetsutvecklaren på Länsförbundet (Naturskyddsföreningen Stockholm) som 
önskar återkoppling om kretsens verksamhet från ordföranden. Har vb-ats till Pehr som var osäker på 
om han svarat ännu. Lars mailar en påminnelse. 

- Mail från medlem i Mölnbo ang våtmark (se föreg) protokoll. Lars har hänvisat till experter. 

- SMS från medlem i Salems kommun med foto taget från andra sidan Uttran som visar åtgärder på den 
förstörda skogsmarken vid Skarlunda. Kanske markägaren är på väg att återställa? 

- Mail från arkitekturstudent vid KTH med frågor om skogsinnehav i Södertälje (offentligt såväl som 
privat ägd). Lars har svarat med hänvisning till ett antal källor. 

- Diverse mail om remissärenden (redovisas under Remisser) 

6. Ekonomi 
Lasse berättade att vi från Riks fått två utbetalningar med ca 28.000 kr resp. 3.500 kr. Totalt finns nu ca 
36.000 kr på kontot. 

7. Remisser 
Södertälje 

- Vi har 2020-10-01 avlämnat yttrande betr. Samråd enligt 6 kap. miljöbalken avseende planerad 
förnyelse av 400 kV transmissionsnätstation Hall. Lars och Anne jobbade med detta, bl a med besök på 
plats. 

- Vi har 2020-10-09 avlämnat yttrande betr. Samråd enligt 6 kap. miljöbalken (1998:808) för Järna berg- 
och grustäkt, tillhörig Skanska. Ärendet rör en avsevärd utvidgad brytning och s k återvinning av massor 
mm, dock förutom flytt av en väg enbart inom det hittillsvarande verksamhetsområdet. Lars och Lasse 
jobbade med detta, bl a med besök på plats, inkl genomgång och visning av en anställd. 
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- Ett ärende på gång är remissen om Avfallsplan för Södertälje. Ska vara inne d 6/11. Anne kollar. 

- Inga andra ärenden är annonserade. Till skillnad mot för 5-10 år sedan sker ”expansionen” av 
Södertälje numera huvudsakligen via bostadsbyggen med ett stort antal bostäder i anslutning till själva 
staden. Exempel är bostadhuset nedanför Orionkullen och det stora bostadsområdet Igelsta strand. 

 
Nykvarn 

- Sedan förra mötet har Pehr den 2020-09-20 till Länsstyrelsen avlämnat Överklagan Bygg- och 
Miljönämndens beslut om Nykvarn Ströpsta 3:54 (Båglan). Det kan nämnas att ärendet figurerat i 
Länstidningen vid ett flertal tillfällen (där vårt överklagande också nämnts). Trots att masstippen föreslås 
på jordbruksmark, att tjänstemännen är emot detta och att Länsstyrelsen bromsat ärendet så ”envisas” 
majoriteten i Bygg- och miljönämnden att driva ärendet vidare. 

- Pehr berättade att man inväntar svar från Mark- och Miljödomstolen betr överklagandet av detaljplan 
för Hökmossen (Älgbostad). Vad utslaget blir är ännu oklart, men kanske upphävs beslutet? 

- Pehr nämnde också kort ärendet detaljplan för Ströpsta 3:94, som nu är ute på granskning (men som vi 
inte avser att svara på), Ånsta 2:1 samt förslaget om motortestbana i Mörbyområdet. 

8. Genomförda aktiviteter 
- Vi deltog (representerade av Lars och Lasse) i Klimatstafetten/Stoppa Preemraff sträckan Nykvarn-
Södertälje d 2/9 (nämnt i förra protokollet) och dess fortsättning (representerad av Lars) d 3/9 sträckan 
Södertälje-Botkyrka. Överlämnandet av budkavlen i Södertälje förärades en artikel i Länstidningen. 
Budkavlen fördes sedan vidare och överlämnades d 4/9 i Riksdagshuset till miljöminister Isabella Lövin.  

- Vi var medarrangörer till den av Fridays for future anordnade Global aktion för klimatet genom en 
manifestation fredagen den 18/9 utanför Stadshuset. Ca 30 personer var på plats (från styrelsen Lars, 
samt div. andra medlemmar). Alenka var medskribent i en insändare i LT om detta dagen innan (17/9). 
Lars Greger, kommunalråd för Mp och miljönämndens ordförande, fanns bland åhörarna och han höll på 
arrangörernas begäran ett litet ”tal”. 

- Cykelutflykten runt Lina ”samlade” en deltagare, nämligen arrangören själv (Lars). Trevligt ändå … 

- Föredrag av Martin Hedberg d 7/10 i Stadshuset ”Klimatet – vart är vi på väg?”. Det åhördes av ca 30 
personer. 

9. Kommande aktiviteter 
Framgår av Höstprogrammet (dvs föredrag 4/11, 2/12 och 13/1, Stadshuset Södertälje). Diskuterades 
hur vi ska förfara vid ev. förändringar av Corona-direktiv. Den enda förändringen just nu är ett ev. byte 
av lokal för föredraget och mötet den 4/11. Lasse fixar. 

Vi diskuterade lite om nya aktiviteter för våren. Bland förslagen fanns en utflykt (ev. inkl övernattning) 
till en kåta i vid Yngerns strand. Därtill nämndes idéer från förra mötet, såsom Biologisk mångfald, 
Nedskräpning, Cykling, Fåglar, Växter, Invasiva växter, … Lars tyckte ämnet Invasiva växter lät spännande 
och åtog sig att leta upp ev. person med expertkunskaper och återkommer med resultatet. På nästa 
möte måste vi ta itu med vårprogrammet och alla uppmanades att tills dess komma med förslag. 

Vad gäller annonsering av mötena så är det bra att försöka få in info i LTs ”Det händer …” (och 
kommunens webb?) samt att anslå info på anslagstavlor i våra kommuner (tyvärr väldigt få!) 

10. Rapporter 
- Inget utöver vad som ovan nämnts. 

11. Övrigt 
- Pehr och Mats deltar i Länsstämman den 12/10. 

- Styrelsemötesprotokollens disposition diskuterades. Förslag har framförts om att mer utförlig 
information i förekommande fall bör läggas som bilaga i syfte att renodla beslutsdelen. Argument för 
och emot framfördes men beslutet blev att trots allt fortsätta som hittills, med sammanhållna protokoll. 
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- På säsongsavslutningen (Bjarnes föredrag) framfördes förslag om att verka för att etablera Yngern till 
ett vattenskyddsområde. Det föreslogs då som en verksamhet för hösten. Vi tar inte tag i det nu. 

- Beslutades att undvika att publicera dokument typ protokoll och remissyttranden med (synlig) 
namnteckning, inför risken för kopiering och missbruk. 

- Lars påpekade Länstidningens viktiga roll för bevakning och spridning av information som rör den typ 
av frågor som vi engagerar oss i. Han menade att det är viktigt att vi alla har tillgång till den och åtog sig 
att undersöka i vilken mån det är ok att sprida artiklar mm till flera och ev. ”gemensam prenumeration”. 

- En närvarande medlem anmälde intresse av att delta i styrelsens arbete. Alenka håller kontakten. 

- Det bestämdes att vi på nästa styrelsemöte ska bestämma datum för årsmötet 2021. 

12. Kommande möte 
Nästa styrelsemöte den 4/11 i Södertälje Stadshus, efter föredraget om klimatkompensation. 

13. Mötet avslutas 
Pehr tackade mötesdeltagarna och avslutade mötet. 

 

 

Vid protokollet: 

 

 

Lars Klasén 

 

Justeras: 

 

 

Lars Ljungdahl   Anne Kawecki 

 


